



သံဝါဒီအလံာ်ခံတကလဲာ်လဲာ်..

After Death where we go?

တံနိ (သဝိတါ)



ပုဟ်ာ်ခိာ်ဖိအတါအိာ်သး

ဒီပုာ်ဝါသ့ာ်....

လဟ်ာ်ခိာ်ချာအံး,ကယံာ်မုာ်တါလါအသးသမုအိာ်မုာ်ဂုး,တါလါအသးသမုတအိာ်ဘာ်မုာ်ဂုးတမံလါလါန့ာ်တအိာ်ဂါဆိးကျါဘာ်ဝဲလါထူလါယိာ်ဘာ်န့ာ်နသ့ာ်ညါနဲသ့ာ်နီၤ.

ပသးသမုအံးမုာ်တါလါအဆါကတီာ်ဖုာ်ကိာ်ဖိဒီးလါကိာ်ဒ်တါကသ့အသိးန့ာ်လါ.တနံညါအံးပအိာ်မုာ်ဘာ်ဆာ်ခဲမဆုာ်တနံပကအိာ်မုာ်ဘာ်ဒဲးခါန့ာ်တမုာ်တါလါတါလါပဂီၤဘာ်.လါအကျါနပုာ်ယုာ်နဲတဂါစုာ်ကိးလါ.

ပသးသမုကကတါန့ာ်ပုာ်လဲာ်တနံလဲာ်န့ာ်ပတသ့ာ်ညါလါတါအါဘာ်ဆာ်.တါလါပသ့ာ်ညါအါလါတါတခါန့ာ်မုာ်ဝဲ. “မုာ်အိာ်ဝဲတနံလါပကဘာ်သံသပုာ်ကတါ” အဂုၤန့ာ်လါ.

ဒီပုာ်ဝါ...

နမုာ်သံဒီးနသံဝါအလါခံတါကကဲထီာ်အသးဒီးနဖဲလဲာ်နသ့ာ်ညါနဲစုာ်ကိးခါ.တါဘုာ်တါဘါခဲလါန့ာ်အါာ်လါတုာ်လါဝဲလါ-တါသံအတါဘးခါန့ာ်နီၤတယုာ်ဒီးသးသမုအိာ်ဒဲးဝဲအဂုၤန့ာ်လါ.လံာ်စီဆံ့ပုာ်ပုာ်ဖျါဝဲတါသံအတါဘးခါန့ာ်ကျဲအိာ်ဝဲခံာ်လါ.တါတဘီဆူ “တါမုအထူအယိာ်” ဒီးအဂါတဘီန့ာ်ဆူ “လရါ” န့ာ်လါ.

နသံမုာ်ဝါအလါခံနကဘာ်လဲာ်နဲကျဲလဲာ်တဘီလဲာ်.မုာ်နဆိမိာ်ဘာ်နဲလါအဂုၤတဘီတဘီစုာ်ကိးခါ...ပုာ်တနီၤနီၤကအိာ်ဒီးတါကတဲာ်ကတါပာ်စါအသးဂုးဂုးဘာ်ဘာ်လါသံမုာ်ဝါဒီးကလဲာ်ဘာ်ဝဲဆူ “တါမုအထူအယိာ်” အလါန့ာ်လါ.

ပုာ်တနီၤနီၤတခါတဝဲတါဂုၤအံးလါအမုာ်တါဂုၤအရဲဒိာ်လါအဂီၤဘာ်အမဲာ်ညါ.နံဘာ်ဖုာ်လဲာ်ပုာ်လါအကတါတါဂုၤတဖုာ်အံးန့ာ်လါ.ပုာ်လါအနံဘာ်ဖုာ်လဲာ်တါအကျါနဲမိာ်နပုာ်စုာ်ကိးတဂါခါ.

ပုာ်အိာ်ဝဲအါဂါစံးဝဲ. “ပမုာ်မတါဂုးဒီးပကထံာ်ဘာ်တါဂုး.ပမုာ်မတါအါဒီးပကထံာ်ဘာ်တါအါ” န့ာ်လါ.မုမုာ်ဒဲန့ာ်ဒီးဒီပုာ်ဝါသ့ာ်.ဆိမိာ်သမံသမိးကွါလါကွါနသးတစီဖိ. “လါယတါအိာ်မုအပုာ်အံးမုာ်ယမတါဂုးဒီးယမတါအါန့ာ်အါဝဲလဲာ်တခါလဲာ်” အဂုၤတကွါ.

မုမုာ်လါလံာ်စီဆံ့အပုာ်ကစါယုာ်ကလုာ်ကထါစံးဘာ်ပုာ်-လဟ်ာ်ခိာ်ချာအံးပုာ်လါအမတါဂုး.ပုာ်အတါအလါတအိာ်နီတဂါဘာ်. (ရီမုာ်ဒဲး ၁၀-၁၂).ပုာ်ဟ်ာ်ခိာ်ဖိကိးဂါဒဲးမတါဒဲးဘးဒီးလံာ်စီဆံ့တဲနါပါပုာ်လါ- “တါဒဲးဘးအဘူးအလဲန့ာ်မုာ်တါသံ” န့ာ်လါ.လါတါန့ာ်အယိာ်နုာ်ယပဝဲဒ်ကိးဂါဒဲးပမုာ်နံအလါခံကတါကျဲလါပကဘာ်လဲာ်န့ာ်ကမုာ်ဝဲဆူတါသံခဲစုာ်စုာ်.တါသံအထူအယိာ်အကျဲန့ာ်လါ. (ရီမုာ်ဒဲး ၂၃)

ဒီပုာ်ဝါသ့ာ်...

- ✓ မုာ်လါပအိာ်မုလုာ်ပိာ်မထွဲဒ်တါဘုာ်တါဘါအတါလုာ်တါလါတဖုာ်အသိးလါတါလါဆဲးအယိပတုာ်ဆူတါအုာ်ကွါခိာ်ကွါတသ့ဘာ်.
- ✓ မုာ်လါပလဲာ်ထီာ်ဘုာ်ထူဘါယုာ်ကိးနံဒဲးဆူသရိာ်စီမါအယိပတုာ်ဆူတါအုာ်ကွါခိာ်ကွါတသ့ဘာ်.
- ✓ မုာ်လါပဟ့ာ်မတါဘုာ်တါ.ပဟ့ာ်တါဆံဆဲာ်ပုတပုဆူကစါယုာ်လါလါပုာ်ပုာ်အယိပတုာ်ဆူတါအုာ်ကွါခိာ်ကွါတသ့ဘာ်.
- ✓ မုာ်လါပဂုာ်ကျဲးစါအိာ်မုသပုာ်ပုာ်လါတါသကဲာ်ဂုပဝးဝါအပုာ်အယိပတုာ်ဆူတါအုာ်ကွါခိာ်ကွါတသ့ဘာ်.

ပုာ်ဟ်ာ်ခိာ်ဖိတဖုာ်မုာ်ဂုာ်ကျဲးစါအိာ်မုဝဲလါ-တါတိတါလါ.တါဂုာ်တါဝါဒီးတါစီတါဆံ့အပုာ်လဲာ်ဘာ်ဆာ်.အပတီာ်လါကတုထီာ်ထီာ်ဘးဆူကစါယုာ်အတါဘာ်သးန့ာ်ပုာ်ဟ်ာ်ခိာ်ဖိအိာ်မုမထွဲဝဲတလါထီာ်ပုာ်ထီာ်နီတဂါဘာ်.

မုာ်လါပတါတိတါလါတလါပုာ်.တထီာ်ဘးဆူကစါယုာ်အိာ်ထံးမဲာ်ညါနီတဂါဘာ်အယိ.ပမုာ်တုာ်ဆူတါသံအထံကျိာ်ဘးခါ.ကျဲလါပကဘာ်လဲာ်န့ာ်ကမုာ်ဝဲဆူ “တါသံအထူအယိာ်” အလါန့ာ်လါ.

ကစါယုာ်အတါကျဲန့ာ်တါလါပဂီၤ

ပုာ်ဟ်ာ်ခိာ်ဖိတုာ်ဆူတါအုာ်ကွါခိာ်ကွါသ့ခိဖျါလါကျဲထဲတဘီခါလါအမုာ်ဝဲ. “ပဘာ်နာ်ဒီးတုာ်လိာ်ကစါယုာ်ရူးခရိာ်လါအမုာ်ပုာ်အုာ်ကွါခိာ်ကွါတါကစါ.တါဒဲးဘးလါပမါဒီးပကဘာ်တုာ်အါတဖုာ်န့ာ်.အဝဲဟဲလါတုာ်ခဲးန့ာ်တါလါပခါစးလါသ့ာ်ဖျါထူထူညါအလါလါပဂီၤ.ဒီးမုာ်လါပတါန့ာ်အယိပမုာ်တုာ်ဆူတါသံအထံကျိာ်ဘးခါန့ာ်ပကဒီးန့ာ်ဘာ် “တါမုအထူအယိာ်” အိာ်သလုာ်န့ာ်လါ.

ယူအဲဒ်ပုဟ်တိုင်ခိၣ်ဖိ,တုအဟ့ၣ်လီၤကွံၣ်အဖိခါအိၣ်ထဲတဂၤယိၣ်သိးပုလၢအစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်အိၣ်တဂၤလၢလၢန့ၣ်အသုတတုအုတၢ်ဟးဂီၤတဂ့ၤဒီးကန့ၢ်ဘၣ်သၢတၢ်မုအထူအယိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤတမ့ၢ်ဘၣ်ယုၤမၤလီၤအဖိခါအုဟ်တိုင်ခိၣ်အံၤဒ်သိးကစံၣ်ညီၣ်ပုဟ်တိုင်ခိၣ်ဖိအဂီၢ်ဘၣ်.မ့ၢ်ဒ်သိးပုဟ်တိုင်ခိၣ်ဖိကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်လၢအိၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုလၢအစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်အိၣ်တဘၣ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ဘၣ်.မ့ၢ်ပုလၢအတစ့ၢ်တန့ၢ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ခဲကန့ၢ်အံၤလီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤတန့ၢ်ဘၣ်ယုၤအဖိခါတဂၤယိၣ်အမံၤဘၣ်အယိၣ်လီၤ.(ယိၤဟၣ်၃း၁၆-၁၈)

ယုၣ်ရူးစံးဝဲဒၣ်, “ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်တၢ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၢ်ဒီးတၢ်မုလီၤ.ပုလၢအစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်ယၤန့ၣ်.မ့ၢ်သံဘၣ်ဆၣ်ဒီးကမုထီၣ်က့ၢ်ဝဲလီၤ.ဒီးကယဲၣ်ပုလၢအမုဝဲဒီးစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်ယၤတဂၤလၢလၢန့ၣ်တသံဘၣ်ဝဲနီၣ်တခိၣ်ဘၣ်..” (ယိၤဟၣ်၁၁း ၂၅-၂၆)

ယုၣ်ရူးစံးဝဲဒၣ်, “ယဲဒၣ်အံၤယမ့ၢ်က့ၢ်.တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်ဒီးတၢ်မုလီၤ.မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢယၤဘၣ်န့ၣ်ပုတဖဲဘၣ်ဆူၣ်အအိၣ်နီၣ်တဂၤဘၣ်”(ယိၤဟၣ်၁၄း၆)

အဂ့ၢ်ဒ်အံၤကယဲၣ်ပုလၢအထံၣ်ဖိခါဒီးစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်အိၣ်တဂၤလၢလၢန့ၣ်.ဒ်သိးကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မုအထူအယိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ယပၢ်အသးလီၤ.ဒီးယကဒုးဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၢ်အိၣ်လၢမ့ၢ်န့ၣ်ကတၢ်န့ၣ်လီၤ.(ယိၤ၆း၄၀)

အဂ့ၢ်ဒ်အံၤနမ့ၢ်အၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤကစၢ်ယုၣ်ရူးလၢနထးခိၣ်,ဒီးန့ၢ်အိၣ်လၢနသးလၢယုၤဒုးဂဲၤဆၢထၢၣ်က့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်သံန့ၣ်ဒီးနကတုအုတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤလၢပသးန့ၣ်ပစ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်တၢ်တုလၢတၢ်တီၣ်တၢ်လီၤ.ဒီးလၢပထးခိၣ်ပအၢၣ်လီၤအိၣ်လီၤတၢ်တုလၢတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ.(ရီၤမ့ၢ်၁၀း၉-၁၀)

မုဒါလၢပကဘၣ်မၤအိၣ်

ဒီပုၢ်ဝဲသ့ၣ်...

ပသံဝံအလီၢ်ခံပကတုအု “တၢ်မုအထူအယိၣ်” အဂီၢ်ပၢ်ကစၢ်ယုၤက့ၢ်န့ၣ်တၢ်လၢပဂီၢ်.ပျဲလီၤအဖိခါအိၣ်ထဲတဂၤယိၣ်ဖိလၢအဖဲတုၢ်ခဲးန့ၢ်တၢ်လၢပဂီၢ်.ဒီးယုၤသကွံၣ်ကညးန့ၢ်တၢ်လၢပဂီၢ်အုၣ်အအိၣ်လီၤ.ပုမ့ၢ်မၤတၢ်ဒဲးဘးတဂၤကဒီးပုလၢအသကွံၣ်ကညးန့ၢ်တၢ်လၢပဂီၢ်လၢပၢ်(ယုၤ)အအိၣ်န့ၣ်အိၣ်ထဲတဂၤဖိလီၤ.အဝဲဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်တၢ်လီၤယုၣ်ရူးခရံၣ်ထဲတဂၤလီၤ.အဝဲဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤပူၤဖျဲးပတၢ်ဒဲးဘး.ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်ထဲပတၢ်ဒဲးဘးပဝဲစိၤဘၣ်.မ့ၢ်ပုဟ်တိုင်ခိၣ်ဖိခဲလၢ်အတၢ်ဒဲးဘးစ့ၢ်ကိးလီၤ.(၁ယိၤဟၣ် ၂း၁)

ပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်အဂီၢ်ကစၢ်ယုၤက့ၢ်န့ၣ်တၢ်လၢပဂီၢ်လံ.တၢ်လၢအလိၣ်က့ၢ်ဒီးပုတခိၣ်မ့ၢ်ဝဲ. “ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၢ်ပသးလၢပတၢ်သရူးပတၢ်ကမၣ်လၢပမၤတ့ၢ်အိၣ်တဖၣ်ဆူကစၢ်ယုၤအအိၣ်ထံးမဲၣ်ညါလၢပကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ပျၢ်တၢ်ဒဲးဘးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ယစံးဘၣ်သ့,သ့မ့ၢ်တပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၢ်သ့သးဘၣ်ဒီးသ့ကတုအုတၢ်ဟးဂီၤခဲလၢ်လီၤ.(လုၤကၣ်၁၃း၃)

ပုလၢအကျၢ်ဘၢအတၢ်သရူးတၢ်ကမၣ်န့ၣ်တဘိၣ်ထီၣ်တညီထီၣ်ဘၣ်ဘၣ်.မ့ၢ်ပုလၢအတဲလီၤကျဲလီၤဒီးညိကွံၣ်ဝဲန့ၣ်ကဒီးဘၣ်တၢ်သးကညီလီၤ.(ကတိၤဒီ ၂၈း၁၃)

ဒီပုၢ်ဝဲသ့ၣ်.ပမ့ၢ်စ့ၢ်က့ၢ်န့ၣ်က့ၢ်ဒီးတုၢ်လိၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရူးခရံၣ်လၢပတၢ်အုၣ်က့ၢ်ခိၣ်က့ၢ်အကစၢ်.ဒီးပမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်နီၣ်ပီၢ်ယၢ်လီၤက့ၢ်ပသးလၢပတၢ်သရူးတၢ်ကမၣ်န့ၣ်.ကစၢ်ယုၤကပျၢ်ကလိန့ၣ်ကွံၣ်တၢ်ဒဲးဘးလၢပမၤတဖၣ်ခဲလၢ်ဝံဒီး.ပမ့ၢ်သံဝံအလီၢ်ခံန့ၣ်ပကလဲဘၣ်က့ၢ်အု “တၢ်မုအထူအယိၣ်” အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တံနီ (သဝီတါ)

